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[Landbrugsministeren.] 
visse særlige forhold gældende for frugt og 
gartneriprodukter. 

Ligesom i lovforslaget vedrørende mar- 
kedsordningerne for landbrugsvarer foreslås 
det i nærværende lovforslag at nedsætte et 
udvalg med repræsentanter for de interesse- 
rede organisationer og ministerier med den 
opgave at rådgive med hensyn til stillingta- 
gen til EFs politik og den danske admini- 
stration på disse områder. 

Ud over den indflydelse, erhvervenes re- 
præsentanter herigennem får, giver markeds- 
ordningen for frugt og grønsager mulighed 
for, at frugt- og gartnerierhvervene selv får 
en betydelig og direkte indflydelse på mar- 
kedsreguleringen. Efter EFs gældende støt- 
teopkøbssystem, der sikrer producenterne 
mod unormalt lave priser for visse vigtige 
varer, bl. a. æbler, pærer, tomater og blom- 
kål, kan de nødvendige indgreb på marke- 
det overlades til producentsammenslutnin- 
ger, hvorved statslige myndigheder fritages 
fra interventionsforpligtelsen. Det er min 
overbevisning, at sådanne producentsam- 
menslutninger kan fungere tilfredsstillende i 
Danmark til alle parters fordel. 

Ved Danmarks indtræden i EF vil det 
danske frugt- og gartnerierhverv som helhed 
i modsætning til landbruget blive bragt i en 
vanskeligere konkurrencemæssig stilling end 
nu. Konkurrencen vil især komme fra Hol- 
land, Frankrig og Italien. Den seneste told- 
lovsændring har betydet, at de danske pro- 
ducenter i et par år vil have en toldbeskyt- 
telse, og den nævnte støtteopkøbsordning og 
EFs restitutionssystem vil også give danske 
producenter fordele. Men der er et klart 
behov for at fortsætte og udvide den bety- 
delige omstillingsproces, der allerede er i 
gang i frugt- og gartnerierhvervene med 
henblik på at styrke konkurrenceevnen. 
Regeringen ser med sympati på disse be- 
stræbelser og ønsker at støtte rationaliserin- 
gen, og det foreslås derfor i lovforslaget, at 
der etableres forskellige midlertidige til- 
skuds- og låneordninger for at lette erhver- 
venes omstillingsproces til de nye konkur- 
rencevilkår. 

Det er regeringens håb, at erhvervene vil 
benytte sig af disse muligheder for at få bi- 
stand til tilpasningen til de nye afsætnings- 
forhold, der bl. a. synes at pege imod, at en 
større vægt muligvis bør lægges på de lidt 

mere specialiserede og forarbejdede produk- 
ter af såvel spiselig som ikke-spiselig art. På 
dette område skulle de danske frugt- og 
gartnerierhvervs og forarbejdningsleddenes 
erfaring og viden kunne udnyttes i den fort- 
satte udvikling til forbedring af konkurren- 
cesituationen. 

Om omfanget af de praktiske forvalt- 
ningsopgaver henviser jeg til mine tidligere 
bemærkninger vedrørende lovforslaget om 
administration af markedsordningerne for 
landbrugsvarer. 

Idet jeg i øvrigt henviser til lovforslagene 
og de ledsagende bemærkninger, indstiller 
jeg de to lovforslag til velvillig behandling i 
folketinget. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Eksemplarer af de nu fremsatte lovforslag 
vil blive omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om Danmarks erhvervsfond. 
(Ændringer med henblik på Danmarks til- 
slutning til De europæiske Fællesskaber). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 6) 
findes i tidenden sp. 852). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 129 stemmer; 18 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om uretmæssig konkurrence og 
varebetegnelse. (Ændringer med henblik på 
Danmarks tilslutning til De europæiske Fæl- 
lesskaber). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 7) 
findes i tidenden sp. 852). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 147 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om kon- 
trol med overholdelsen af Det europæiske øko- 
nomiske Fællesskabs forordninger om monopo- 
ler og konkurrencebegrænsninger. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 8) 
findes i tidenden sp. 852). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 147 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om en kartoUelmelsordning. (Æn- 
dringer med henblik på Danmarks tilslutning 
til De europæiske Fællesskaber). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 9) 
findes i tidenden sp. 853). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 131 stemmer; 18 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hælclcerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om aktieselskaber. (Ændringer 
med henblik på Danmarks tilslutning til De 
europæiske Fællesslcaber). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 11) 
findes i tidenden sp. 853). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 147 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om forsikringsvirksomhed. (Æn- 
dringer med henblik på Danmarks tilslutning 
til De europæiske Fællesskaber). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 12) 
findes i tidenden sp. 853). 
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